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ملخص البحث
تكمن اهمية البحث في ايجاد الدرجات والمستويات المعيارية لبعض المهارات الأساسية بكرة السلة وذلك لعدم توفر معايير ثابتة ومحددة يتم من خلالها قياس اداء الطلاب في ادائهم للمهارات الاساسية في كرة السلة.
حيث ان مشكلة البحث تظهر من خلال عدم وجود معايير يمكن الرجوع اليها عند محاولتنا لتحديد مستوى الطلاب في مهارات كرة السلة.
ويهدف البحث الى:
وضع درجات ومستويات معيارية لبعض المهارات  الأساسية بكرة السلة.
اما مجالات البحث فقد كانت:
المجال البشري: طلاب المرحلة الأولى في قسم التربية الرياضية/ كلية التربية الأساسية في جامعة الموصل للعام الدراسي 2007/2008م.
المجال الزماني: الفترة من 1/11/2007 ولغاية 1/2/2008م.
المجال المكاني: القاعة الرياضية في كلية التربية الأساسية.

وقد اشتملت عينة البحث على (60) طالباً من اصل (70) طالباً وطالبة بعد استبعاد الطالبات والطلبة الراسبون، حيث اصبحت العينة تمثل نسبة (85.71%) من المجتمع الاصلي للبحث.
ومن خلال المعالجات الإحصائية للبيانات الخام استنتج الباحثون ما يلي:

- ان الاختبارات المأخوذة للمهارات الأساسية تتلاءم ومستوى عينة البحث.

- تم ايجاد الدرجات والمستويات المعيارية لاختبارات المهارات الأساسية بكرة السلة.

- ان اغلب افراد عينة البحث كانوا في المستوى المعياري متوسط.
وأوصى الباحثون:
اعتماد الدرجات والمستويات المعيارية المستخلصة من هذه الدراسة لتقويم اداء طلاب السنة الاولى في قسم التربية الرياضية في الامتحانات الفصلية والنهائية في المهارات الأساسية بكرة السلة.

إجراء دراسة مشابهة على بقية الألعاب الفرقية في قسم التربية الرياضية في كلية التربية الأساسية.
Abstract

The importance of the research lies in finding standard classes and levels for some basic offensive skills in BasketballL in which there are no constant standards that measure the student's performance in BasketballL.

The problem of the study appears skills of when we try to measure the levels of the students in BasketballL and there are.

The research aims at:
Applying standard classes and levels for some basic offensive skills in BasketballL.

The corpus of data of the study were:
Human element: The students of the first grade in Physical Education Dept – College of Basic Education.

Temporal element: The period between 1/11/2007 and 1/2/2008.

Spatial element: The hall of sport in the College of Basic Education.

The samples of data included 60 students out of 70 after excluding a female student, and the data collection has become 85.71% out of the main data analyses.
Throughout the statistical treatment of the data analyses, the research has come up with the following conclusion:
That the tests used for the basic skills are suitable for the level of the basic analyses.

Standard classes and levels for measuring the basic skills in BasketballL have been found.

The most individuals of the data collection are in the medium standard level.

The researcher has put forward the following recommendations:

Standardize the standard levels that have been put forward in this study in evaluating the student's performance of first grade in Physical Education Dept which is presented by the students in the seasonal and final exams of the basic skills in BasketballL.

Making a similar study on other team games in the Dept of Physical Education in the College of Basic Education.
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